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PROGRAMA DEL BLOC OLESÀ PER A LES ELECCIONS DEL 
MAIG DEL 2011, REVISAT PER LES REGIDORIES EL MAIG DEL 
2014.  
 
 
 
PROMOCIÓ ECONÒMICA 
 
1. Convertir l'ajuntament en el principal agent dinamitzador de l'economia local 

i, alhora, procurar protegir els ciutadans i les famílies que es trobin en risc 
d'exclusió social. 
 

-L’Ajuntament ha incrementat exponencialment els recursos destinats a 
pal·liar els estralls provocats per la crisi. Alhora hem aconseguit mantenir 
un servei de promoció econòmica actiu, malgrat la retallada de recursos 
provinents d’altres administracions. Hem estat capaços d’associar-nos 
amb altres municipis davant de l’enduriment de les condicions per 
accedir a ajuts públics. 
 
2. Posar en marxa polítiques efectives que afavoreixin el creixement 

econòmic. En aquest sentit, centrarem els nostres objectius en la 
recuperació de l'activitat industrial, marginada tots aquests anys en què 
s'ha primat exclusivament l'especulació i el totxo. Les mesures concretes a 
prendre són: 

 
a) Polítiques actives d'ocupació reforçant l'administració local com a 

agent d'ocupació directe. El Bloc proposa convertir el Departament 
de Promoció Econòmica  en un mediador entre ciutadans, empreses, 
comerços... 
 

-Al llarg d’aquests darrers anys hem aconseguit fer diversos plans 
d’ocupació finançats amb subvencions d’altres administracions i 
recursos olesans. 
Malauradament, el govern del PP ens ha impedit articular plans 
d’ocupació propis. Amb tot, la rigorosa gestió econòmica duta a terme 
ens ha permès acumular recursos per finançar amb fons municipals 
aquests plans. Com  altres municipis, estem buscant una via legal que 
faci possible la contractació directa. El nostre interlocutor és el Servei 
d’Ocupació de Catalunya i, entre d’altres, en la nostra situació es troba la 
ciutat de Barcelona. Per tant, hem aconseguit estalviar els recursos que 
ens permetran finançar plans d’ocupació, només ens falta que ens trobin 
la cobertura legal imprescindible. 

 
b) Potenciació de la formació dels ciutadans aturats per tal de facilitar-

los la reinserció laboral. Per aconseguir-ho potenciarem la tasca de 
l'Escola Municipal d'Arts i Oficis. 
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-Continuem fem formació sectorial aprofitant les noves instal·lacions de 
l’edifici de Cal Rapissa, perfectament dotades per impartit aquests 
cursos. Si recordeu les antigues instal·lacions del carrer Salvador Casas 
no reunia les mínimes condicions imprescindibles. Amb el trasllat hem 
aconseguit un important estalvi, ja que hem deixat de pagar un lloguer 
gravós. 

  
c) Agilitació del servei de promoció econòmica. Mantindrem activa la 

base de dades i hi anirem incorporant ciutadans i ofertes de treball en 
temps reals. 
 

-Hem aconseguit eliminar les llistes d’espera de ciutadans per apuntar-se 
a la borsa de treball. Quan vam arribar, calia esperar quatre mesos per 
aconseguir cita per a l’entrevista curricular. Avui, amb menys recursos 
humans, hem estat capaços d’aconseguir fer les noves incorporacions a 
temps real.  

 
d) Volem que una part important de la tasca de l'Oficina de Promoció 

econòmica consisteixi a convertir-se en una agència de col·locació. 
Enllaçarem la pàgina web de l'ajuntament i el Servei d'Ocupació de 
Catalunya 
 

-Aquesta és una fita que hem aconseguit plenament. Tenim diversos 
exemples: vam estar capaços d’aportar gairebé mil currículums a la 
selecció d’un supermercat; les empreses ens demanen cada cop més la 
nostra col·laboració en les poques seleccions que es produeixen. 
L’eficiència del servei ens ha permès donar millor i més ràpida resposta 
als ciutadans el que ens ha valgut un increment dels ajuts directament 
relacionats amb la quantitat i qualitat dels serveis prestats. 

 
e) Seran objectiu prioritari d'ocupació els joves i els majors de 50 anys 

 
-Els darrers plans d’ocupació malauradament no han tingut com a 
destinataris els joves olesans (les condicions imposades pel Soc feien 
especial incidència en gent de més edat i en les famílies amb situacions 
més delicades). Amb tot, podem dir que el servei de Transició Escola 
Treball està fent una feina molt ben valorada per tots els actors implicats. 

 
f) Promocionarem la contractació d'olesans en les licitacions públiques 

 
-Aquest és un objectiu plenament assolit: totes les obres on ha estat 
possible s’han encarregat a empreses d’Olesa. Només aquelles que 
necessitaven ser executades per empreses amb un nivell legal de 
capacitació que les olesanes no tenien, s’han encarregat fora del nostre 
municipi. Però aquestes han estat l’excepció. De fet, en la majoria de les 
obres només s’han convidat a presentar ofertes a les empreses olesanes. 

 
g) Promocionarem activament i decidida els productes agrícoles locals 
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-La promoció de l’oli local ha estat un dels objectius aconseguits en 
aquest mandat. Amb la col·laboració de la Fundació Agrícola hem donat a 
conèixer aquest preuat producte i alhora hem estat capaços de relacionar-
lo amb altres productes d’alimentació (embotits, cervesa, etc.) i la 
gastronomia local. En aquesta línia, hem de seguir perseverant i 
aconseguir incorporar altres productes d’horta i vinya.   
 

h) Donarem suport a l'associacionisme dels treballadors autònoms, dels 
microempresaris i d'aquelles empreses que creïn ocupació 

 
-Hem posat en marxa un viver d’empreses virtual que cal anar consolidant 
i apropant a aquells treballadors i petits empresaris que ho necessitin. 

 
i) Promocionarem el sòl industrial 

 
-Aquesta és una feina que hem anat desenvolupant durant el mandat, 
però que els pitjors anys de la crisi econòmica ens han dificultat de gran 
manera. Tot i això, som a punt de començar a veure els primers resultats 
d’aquesta feina. 

 
j) Impulsarem el servei d'informació i assistència tècnica a aquelles 

empreses que es vulguin instal·lar a la nostra vila. En aquest sentit, 
serà objectiu prioritari l'assessorament a les PIMEs i els autònoms. 
 

-El servei de promoció econòmica està fent aquesta feina i aquest 
assessorament ha anat donant fruits que han permès posar en marxa 
diverses activitats en el nostre municipi. 
 
3.  Pel que fa al comerç, aquest sector pot contribuir poderosament a l'objectiu 

bàsic de generar ocupació i activitat. En aquest sentit, el Bloc Olesà 
apostarà decididament pel comerç de proximitat 

 
a) Traslladarem la Fira ambulant dels divendres al centre de la vila.  

 
-Al mes de desembre de 2011 vam complir el nostre compromís. Ara bé, 
per acabar de completar la dinamització d’un centre comercial dinàmica 
ens falta donar resposta als problemes que estan afectant al mercat 
municipal. S’està treballant en trobar solucions que siguin assumibles 
pels comerciants afectats i que no gravin de manera desequilibrant les 
finances municipals. 
 

b) Estimularem una major presència dels productes de proximitat 
 
-La Fira ecològica que està a punt d’incrementar la seva periodicitat i que 
s’ha anat consolidant és un exemple de l’acompliment d’aquest objectiu. 
La promoció de l’oli, embotis i begudes d’elaboració local són una altre. 

 
c) Vetllarem pels drets dels consumidors 
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-Malgrat la migradesa de recursos municipals hem aconseguit mantenir 
l’oficina d’atenció al consumidor amb una notable capacitat de servei als 
ciutadans. 
 

d) Assegurarem el compliment de les normatives existents, entre 
d'altres, en matèries d'horaris comercials  

 
-En aquest punt, estem fent la nostra feina, encara que no ho sembli. La 
liberalització d’horaris d’algunes activitats comercials fetes per altres 
administracions no ens han ajudat gens. 
 
4. Per promocionar l'economia, potenciarem la marca Olesa, que consistirà 

no solament en elements tan reconeguts i prestigiats com la Passió, la 
proximitat a Montserrat, l'oli, el paisatge, l'entorn, la natura... sinó també a 
través de la incorporació de nous elements. Per fer-ho possible,  el Bloc 
Olesà crearà des del Govern un Consell Econòmic, amb competències 
ben definides en aquesta matèria, que s'ocuparà d'establir noves 
estratègies i d'analitzar el nostre creixement. 

 
-Aquesta, malauradament, és una feina que resta pendent. 
 
 
HISENDA 
 
En aquesta situació de crisi, i a través d'un augment dels seus impostos, els 
ciutadans han hagut de compensar la disminució d'ingressos des del sector de 
la construcció. Per la seva banda, el sector industrial i el comercial han hagut 
de seguir fent el mateix esforç tributari. Per tal de millorar la situació d'uns i 
altres, sense perjudicar les arques municipals, la nostra proposta per als 
propers anys és:  
 
5. Com a mesura prioritària, per aclarir l'estat real de les finances públiques, 

per comptar amb tots els elements que ajudin a prendre decisions i per 
evitar errades que poden condicionar el futur de la nostra vila, realitzarem 
immediatament una auditoria de comptes.  

 
- En lloc de fer una auditoria de comptes ens van trobar sobre la taula 
amb un pla Econòmic - Financer (Sanejament) elaborat per la Diputació 
pel tal de sanejar el Ajuntament. Amb tres escenaris possibles, on en tots 
ens feien propostes de grans augments d’Impostos per trobar el equilibri. 
 
Van ser convocats a la reunió dels pitjors Ajuntaments de Catalunya, no 
pel grau d’endeutament, si no pel romanent, i l’estructura desequilibrada 
dels ingressos i les despeses. Ens van trobar factures al calaix pe falta de 
partida en subministraments, faltaven més de 200.000 euros per acabar 
l’any i sense disponible en via pública amb una brigada que no podia 
actuar per falta de material. També ens va deixar el regal de tenir que 
tornar 1.500.000 euros de la liquidació negativa del PIE en 5 anys, 300.000 
€/any, que un any desprès el Govern central va allargar a 10 anys. 
Paguem ara 150.000 €/any d’herència. 
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La incorporació del Gerent i els seus contactes amb els fons Zapatero va 
ser molt important. Resultava que una part important dels fons Zapatero 
no es cobraven perquè les comunicacions no arribaven a cap empleat, si 
no a un ex-regidor a Mèxic. Hi havia un problema greu i a partir de mitjans 
de novembre cobraven cada setmana quantitats importants de diners. 
Aquest fet més la reducció de despeses en el Grup 1, van determinar que 
el mes de març/abril de 2012, desprès de 6 o 7 reunions a la Diputació, 
acordessin que YA NO FEIA FALTA UN PLA DE SANEJAMENT pel nostre 
ajuntament. 
 
6. Els impostos no s'incrementaran en cap cas per sobre de l'IPC. 
 
- Tenim un total de 5 Impostos+ 23 Taxes i preus públics. Globalment hem 
complet l’objectiu, però cal matissar l’anàlisi per dos factors. El primer, 
per la pujada del IBI pel govern central un 10%. En segon lloc és la 
reducció del finançament en determinats serveis o preus públics per les 
administracions superiors( taxes i preus públics). Nosaltres sempre deien 
que una família normal tenia 4 components, IBI+ Vehicle+ 
Escombraries+Clavegueram. 
Entre el 85% i el 90% de les famílies tenen en promig augments inferiors 
al IPC excepte els que tenen habitatges amb molt valor cadastral.  
 
Impostos. IBI pujada del 10%  govern central, si per l’any proper ho 
neutralitzem, representarà un 2,41 % anual o bé es pot utilitzar per 
replantejar el nou model de la Taxa Escombraries.  

• Noves bonificacions IBI  95% per interès econòmic/social (habitatge 
lloguer social). 

• IAE congelació+ bonificació per creació llocs de treball. 
• Vehicles: Congelació+ reducció 5% vehicles industrials. 
• Plusvàlua: Congelació+ Ajudes als desnonats del 100% si cobrem 

menys de 27.000 euros entre tots els membres. Dacions subjecte 
passiu el Banc 

ICIO: congelació + bonificació 85% en façanes. 
 

7. Revisarem la taxa d'escombraries (per exemple: no estem d'acord que es 
faci pagar més a les urbanitzacions pel fet d'estar fora del nucli central 
d'Olesa). 

 
- Rebaixes a les urbanitzacions. Pagaven 108,01 € ara paguen 106,43 €    
Normal: 101,85 € a 106,43 €= puja 4,49%        

NOTA: IPC2011,2012,2013 = 5,6% 
 
8. Eliminarem la taxa de clavegueram. 

 
-Fet 
 
9. Racionalitzarem el sistema de subvencions per tal millorar-ne la gestió. 
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-Nova normativa de subvencions. Es donen quasi totes per criteris de 
concurrència competitiva, amb criteris objectius pel volum de socis, 
activitats, etc. 
Hi ha un percentatge molt petit de subvencions nominatives. 
 
10. Establirem una línia de bonificacions tributàries a totes les activitats 

productives que contribueixin a la creació de llocs de treball o al 
desenvolupament econòmic d'Olesa. 

 
- Bonificacions potestatives. Veure enllaç. 
http://www.olesam.cat/Actualitat/Informacio.htm?id=303&pl=190 

• IAE congelació+ bonificació per creació llocs de treball. 
• Vehicles: Congelació+ reducció 5% vehicles industrials 

Rebaixa 2% OBERTURA NEGOCIS. 
 
11. Pel que fa a les despeses públiques, no continuarem amb la línia que ha 

seguit l'Equip de Govern tripartit, en el sentit que, malgrat estar immersos en 
un situació econòmica delicadíssima, ha incrementat la factura de personal 
en més d'un milió dos cents mil euros. Bona part d'aquesta despesa ha anat 
a parar a les butxaques de polítics i dels seus càrrecs de confiança. 

 
- Les despeses de personal s’han reduït de + 8.000.000 a 7.300.000 i el 
darrer any,2014, a 7.400.000 €. Aquesta diferència ha passat tota al grup 2, 
que ha passat de 7 milions a 8 milions: diners al carrer i a serveis socials 
amb un augment molt substancial. 
 A destacar el gran augment de la despesa de la llum de 300.000( prevista 
a la baixa)  als 800.000 euros actuals. 
 
12. Rebaixarem les despeses en conceptes com: 

 
a)El nostre alcalde cobrarà un sou raonable i treballarà a jornada 

completa a l'ajuntament. No compaginarà la seva activitat amb altres càrrecs de 
representació política que el distreguin del seu objectiu primordial: Olesa. 
 
-Fet. L’alcalde fa jornada completa. Pel que fa a sou, s’ha passat d’una 
despesa de 251.663€ (2007-2011) a 180.000€ (2011-2015). No cobra 
desplaçaments ni dietes. 
 

b)Eliminarem les dedicacions parcials de la majoria dels regidors de 
l'Equip de Govern; per tant ens estalviarem la seva quota a la seguretat social i 
passaran a cobrar per assistència efectiva als òrgans col·legiats de què formin 
part. 
 
-Fet. Les dedicacions parcials de regidors s’han reduït  prop del 80%. S’ha 
passat d’una despesa de 537.840€ (2007-2011) a 97.970€ (2011-2015).  
Les dedicacions parcials durant el període 2003-2007 van ser 21, durant el 
període 2007-2011 van ser 21,50, i en el període 2011-2015 seran 7. 

 
              COSTOS AMB INGRESSOS BRUTS 

Exemple: Regidor antic amb 25% dedicació, 10.000 €/any+ 3.500 SS=13500 
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• Amb rebaixa govern 25%   9.000€/any+ 3.150 SS=12.150 € 
• Ingressos mitjans actual equip 7.000 euros sense mes cost 

addicional. 
 
 
 

c)Reduirem significativament els càrrecs de confiança, i els que 
mantinguem tindran un contracte laboral, amb mecanismes clars 
d'avaluació de la seva gestió. 

 
-Fet 
 

d)Respectarem els drets consolidats de tots el treballadors municipals, 
però modificarem l'estructura organitzativa interna i dotarem els 
departaments dels mitjans necessaris per tal d'aconseguir millorar-ne 
l'eficiència. 
 

- Respecte dels drets consolidats. Pla de formació en curs. Millora de web 
i camí iniciat per a l’administració electrònica. A curt termini  facturació 
electrònica. 
 
13. Posarem en marxa mecanismes de control del compliment del contracte 

dels serveis de recollida d'escombraries, neteja, zones blaves, transport, 
serveis funeraris... No pot ser que l'ajuntament no controli ni faci complir els 
contractes que signa i paga a empreses privades. 

 
- Millora i control en escombraries 

Millora en zones blaves. En 2 anys NO han augmentat el IPC 
Serveis funeraris: estem encorsetats per un contracte.  
Rebuig del intent de la Concesionaria de repercutir la reparació amb 
pedra gran de la riera. 
Neteja edificis: aprofitar el nou contracte per millorar la qualitat. 
 
14. Posarem les condicions, fins allà on la llei ho permeti, perquè siguin 

empreses olesanes les encarregades de prestar els serveis a Olesa. 
 
- Abans era arquitectes d’Olesa i empreses socialistes de Cornella. 
-Ara la majoria obres que no arriben a 200.000€ s’adjudiquen a empreses 
d’Olesa, excepte quan l’activitat és molt especialitzada. Sempre 
respectant les lleis. 
 
15. En matèria de contractació, el Bloc Olesà haurà de complir les prescripcions 

legals que afecten a aquesta matèria. Però, a més, posarà el màxim èmfasi 
en la difusió activa de totes les convocatòries per tal que tots els olesans 
tinguin la possibilitat d'aspirar, en condicions d'igualtat, a treballar per a 
l'administració local. 

 
- Caldria crear un registre voluntari d’empreses que vulguin treballar per a 
l’administració local, per superar la llei de protecció de dades. També cal 
que més empreses puguin participar a les nostres licitacions. 
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PLANEJAMENT I MANTENIMENT 
 
16. Creiem en un creixement racional i per això ens oposem a les conclusions 

dels treballs previs del nou Pla d'urbanisme (POUM) que parla de la 
necessitat de la creació de 4000 habitatges més per a Olesa, a  

◦ Zona  de Les Planes cap a la KAO corporation. 
◦ Zona del Cementiri de Can Singla fins a les Torres del Vicentó. 
◦ Zona de Can Llimona anomenada Parc lineal. 
◦ Zona al costat del  Pla Parcial SUPr.3 de Can Carreras (del  Collet de 

Sant Joan fins el Porxo Santa Oliva). 
 
 Nosaltres estem a favor de la reducció de la densitat d’habitatges a  

l’Eixample, de l’augment de zones verdes, de la catalogació minuciosa 
del nostre patrimoni arquitectònic i de la  defensa dels edificis actualment 
catalogats. 

 
-Les tres preguntes que plantegem al referèndum busquen precisament  
donar resposta a una part important d’aquest creixement, amb la voluntat 
de modificar el POUM amb l’aval dels veïns. 
 
17. No estem d'acord amb l’actual ARE, que proposa la construcció de 848 

nous habitatges. 
 
-La primera de les preguntes de la consulta planteja demanar a la 
Generalitat que deixi sense efecte el desenvolupament de la zona ARE. 

 
18. No estem d'acord amb  la modificació de l’article 53 del Casc Antic, 

aprovada per l’actual Equip de Govern, que permet fer pisos en tot el 
barri, anul·lant les condicions restrictives.  

 
-S’està treballant per resoldre les al·legacions 
 
19. Proposem  deixar el  mateix sòl urbà programat en el Pla General de l’any 

1993 i estudiar la seva reducció. 
 
-Això serà realitat si la zona ARE no es desenvolupa. Al programa de la 
Diputació Xarxa 2014 es demanarà suport per poder fer el POUM nou. 
 
20. Potenciarem les zones industrials, i convertirem els costats de la carretera  

C-55 en espais aptes a tot tipus de negocis. 
 
21. Ens oposem a una nova carretera des de la Balconada fins a Can Singla, 

quedant sota una sèrie de terrenys que molt probablement es convertirien 
en edificables.  

 
-En les reunions que hi ha per parlar de la ròtula Martorell-Abrera-
St.Esteve de Sesrovires deixarem clar que no la volem.  
 
 
22. Ens oposem a la construcció d'una nova autovia d’Abrera a Vacarisses, ja 
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que NO té raó de ser perquè va paral·lela al Quart Cinturó (B-40). 
 
-Ara per ara el Pla Director d’Urbanisme BCN-GTAT no s’ha mogut. No 
obstant el criteri és el mateix que en el punt anterior: ens oposem a la 
construcció de l’autovia que conecta l’A2 amb la B-40 pel que significa 
que despesa pública innecessària. Cal tenir en compte que de la B-40 està 
encara per finalitzar l’enllaç amb Terrassa. 
 
23. Volem una estació intermodal a Olesa de la nova línia de ferrocarril Orbital 

que passa per Terrassa, Olesa, Esparreguera, Abrera i Martorell. Està 
planejat de construir estacions a tots els pobles veïns, menys a Olesa de 
Montserrat. 

 
-Reclamem una estació intermodal un cop passat el pont del Llobregat, a 
l’alçada dels centres italgardens.      
 
24. Proposem la recuperació de tot l’espai fluvial des de la Roca de la Mona fins 

a la Puda.    
 

25. Proposem la interconnexió del casc urbà amb el riu Llobregat mitjançant 
corredors per on els olesans puguin gaudir dels arenys com a zones d’oci i 
de contacte amb la natura. Augmentarem les zones de protecció necessària 
per a la flora i la fauna.   

 
-No s’ha fet. Encara no s’ha mogut res des d’urbanisme. 
 
26. Defensem l’ampliació del  Parc Natural de la Muntanya de Montserrat  i el 

compliment d’una Moció del Bloc Olesa sobre l'adhesió a la Carta de 
Preservació, desenvolupament i gestió Parc Rural  Montserrat. 

 
-S’ha reclamat des d’alcaldia. 

 
27. Defensem la preservació dels espais agroforestals dels municipis a l’entorn 

de Montserrat; la preservació de la biodiversitat; la protecció de la riquesa 
natural, paisatgística, arquitectònica i el manteniment del patrimoni agrícola.  

 
28. Farem un Pla de senyalització d’itineraris, en col·laboració amb entitats i 

persones sensibilitzades amb el medi ambient. 
 

-S’està fent la 1ª fase. Ens vam acollir a la Xarxa 2013. Ara, al 2014, hem 
demanat la segona fase. 

 
29. Promocionarem l’habitatge protegit municipal en règim de lloguer, 

preferentment per a joves i gent gran. 
 
-No s’ha fet 
 
30. Negociarem per tal que l’edifici de la caserna de la guàrdia civil sigui cedit a 

l’Ajuntament d’Olesa, i el rehabilitarem per fer-hi habitatges per a jovent. 
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-S’ha parlat amb el ministeri de l’interior i amb l’Incasol, propietari, 
sembla, de la Caserna. El tema es molt complexe, però si està treballant. 
Ara també està en coneixement dels serveis juridics de la DIBA. 

 
31. Col·laborarem amb les comunitats de  propietaris per instal·lar ascensors 

als edificis que no en tinguin, siguin protegits o lliures (Assessorament, 
tràmits, subvencions, bonificacions fiscals, etc.. 

 
32. Farem el cobriment de la Riera de Can Carreres, millorant el projecte per 

garantir-ne la qualitat i la seguretat. 
 

-S’ha modificat el projecte que vam trobar. Ara s’han inclos totes les 
demandes de la Fundació Agrícola, també la recollida d’aigües provinents 
d’altres carrers. S’han inclós mesures de seguretat per salvaguardar els 
edificis construïts. El pressupost d’1’5 millions €, ha passat a 2’1. 
A més, el Pla Director de Calvegueram diu que les canonades previstes 
per a la recollida d’aigües pluvials i negres són insuficients. 
Afegir que si el projecte no ha estat licitat es degut al deute que la 
Generalitat té amb l’Ajuntament de la Llei de Barris. Un deute que frega el 
milió d’€. 
 
33. Reactivarem els projectes per ajudar als veïns del Casc Antic a la 

rehabilitació dels seus habitatges, incloses teulades i façanes.  
 
-S’han convocat dos cops les ajudes per a la rehabilitació d’habitatges i, 
també, ajuts al comerç. 
 
34. La Via Pública serà una prioritat per al BLOC OLESA,  en lloc de les grans 

obres: 
◦ Farem un Pla Director de manteniment de voreres, carrers, 

paviments i clavegueram 
◦ Rehabilitarem els espais municipals 
◦ Actuarem per eliminar progressivament les barreres arquitectòniques 

existents. 
◦ Controlarem que les obres noves i les llicències d’activitat siguin 

accessibles als discapacitats. 
◦ Vetllarem perquè es compleixi l'ordenança d’antenes i aires 

condicionats. 
◦ Farem un efectiu i responsable control  de les obres públiques i 

privades. 
◦ Farem una tasca de manteniment de les zones verdes 

 
-Tot això s’està fent 

 
35. Davant dels problemes d'insuficiència de potència d'energia elèctrica, 

treballarem per aconseguir una nova central subtransformadora. 
 
36. Asfaltarem el camí que va des del Porxo de Sta. Oliva fins a la Llar d’Infants 

La Baldufa.  
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-S’ha fet 
 

37. Acabarem el Pla de Mobilitat i n'assegurarem l'aplicació per fases.  
 
-S’ha fet. Cal anar aplicant les fases. 
 
38. Treballarem per augmentar les zones d’aparcament, per la instauració de 

trens semidirectes i per la millora del servei d'autocars a BCN.  
 
-S’han creat dues noves zones d’aparcament. Una al c/Ample-c/Hospital, 
tot negociant amb la propietat l’us d’un terreny privat per a un us públic. 
També s’ha creat una zona d’aparcament a tocar del porxo de St. Oliva, al 
carrer que puja cap a La Baldufa. 
En projecte està crear noves places d’aparcament al c/Vall d’Aran. 
 
39. Desenvoluparem els plans especials per a la protecció de les zones 

Agrícola, Forestal, Riberes, Arenys, Masies i Espais d’interès natural.  
 
-S’ha acabat el de Masies. 
 
40. Farem campanyes periòdiques de conscienciació ciutadana del reciclatge i 

actituds cíviques. 
 
41. Negociarem amb la propietat del Molí per incorporar l’Areny del Molí al 

Patrimoni municipal. 
 
 
SERVEIS FORMATIUS A LES PERSONES 
 
42. Consolidació i coordinació de l’oferta cultural existent amb ajuts materials i 

humans a les entitats culturals de la Vila. Volem compartir la tasca 
organitzativa d’activitats amb les entitats, per dinamitzar i estendre la cultura 
i el lleure.  

 
-Fet. A més s’ha creat el servei d’activitats socio-esportives 
 
43. Rehabilitarem i optimitzarem els espais culturals existents. En aquest 

mandat cal mirar d'aconseguir fons par completar el Casal, la UEC i la Sala 
Petita de la Passió. 

 
-Pel que fa a la UEC, s’està fent. De la Passió s’ha ajudat a legalitzar la 
Sala Gran, amb ajudes econòmiques. Del Casal s’estan fent estudis 
d’insonorització. 
 
 
 
 
44. Olesa, ciutat teatral: analitzarem la viabilitat, en col·laboració amb el 

Departament d'Ensenyament, d'oferir un mòdul de formació professional 
dedicat a activitats teatrals. Buscarem col·laboracions amb entitat per tal de 



 

 12 

crear un espai de formació.  
 
-No s’ha fet 
 
45. Millorarem les condicions d’ús de la biblioteca municipal: l’accessibilitat i 

l'ampliació de l'horari (sobretot en èpoques d'exàmens). 
 
-S’ha habilitat un sala nova amb accés, també, des de la casa de cultura, 
que ha permès ampliar l’horari d’us. 
 
46. Estudiarem la possible creació de biblioteques i zones wifi als barris 
 
-En les dependencies municipals s’han creat noves zones wifi: a la sala 
de Plens, a la primera planta de l’ajuntament i a Promoció Econòmica. 
Aquesta wifi l’aprofita l’Associació de Veïns del Casc Antic. També s’han 
creat zones wifis a a plaça de l’Ajuntament. També n’hi haurà a partir 
d’aquest estiu al recinte de la piscina descoberta i al mercat municipal. 
 
47. Organitzarem una Festa Major en col·laboració amb les entitats que hi 

vulguin participar, tot proposant una oferta participativa, variada i 
engrescadora. 

 
-Fet 

 
48. Analitzarem i, si convé, redefinirem els criteris de les subvencions i ajuts a 

les entitats culturals de la vila -criteris objectius-. Tu què ofereixes al poble?   
-Fet 

 
49. Repensarem els usos de Cal Puigjaner 
 
-S’ha rehabilitat la façana i la teulada per evitar entrada d’aigües i s’està 
treballant en un canvi d’usos. De la casa del conte, a un possible museu. 
 
50. Publicitarem, per tots els mitjans possibles, les ofertes o propostes 

d'activitats que es fan a Olesa: internet, panells electrònics, pirulís, mitjans 
de comunicació....  

 
-Fet. Agenda cultural, penell electrònic, web municipal, panells fixes a 
punt d’instal·lar-se.  
 
51. Fomentarem l'ampliació de l'oferta de mòduls i cicles formatius, sobretot 

d'aquells relacionats amb la tradició o amb el teixit productiu d'Olesa. 
 
-S’ha creat un programa nou de PQPI (programa de qualificació 
profesional inicial), i s’ha ampliat el cicle de grau mitja.  
 
 
52. Implantarem el sistema d'intercanvi de llibres de text. 
 
-No s’ha fet 
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53. Potenciarem el Consell Escolar. Intensificarem les col·laboracions amb la 

comunitat educativa i amb les AMPES. 
 
-Fet 
 
54. Incentivarem l’accés a la formació digital (TIC) per evitar que el seu 

desconeixement esdevingui un element d’exclusió social.  
 
-No s’ha fet 
 
55. Promourem la formació a totes les edats. 
 
-Fet 
 
56. Revisarem el mapa escolar tenint en compte els criteris de proximitat als 

domicilis (sempre d'acord amb AMPES i consell escolar municipal) 
 
-S’ha fet la revissió i s’ha decidit mantenir el model. 
 
57. Obrirem les infraestructures escolars a l'ús d’activitats comunitàries en 

horaris extraescolars. 
 
-Està a punt d’obrir-se, de manera experimental, el pati de l’escola 
Montserrat. 
 
58. Fomentarem el civisme a les escoles a través de l'organització de tallers i la 

difusió de materials. 
 
-S’ha fet una important campanya de prevenció de l’us de l’alcohol als 
centres educcatius. 
 
59. Planificarem, a  partir dels estudis de creixement i dels permisos d'obres, les 

necessitats de nous centres d'ensenyament per eradicar, definitivament, la 
massificació i les aules prefabricades a Olesa. És prioritari, primer, fer el 
pavelló esportiu per a l'escola Sant Bernat i, segon, el cinquè CEIP per a 
Olesa. 

 
-S’està fent el Pavelló St.Bernat. S’ha fet diverses trobades amb el 
Departament d’Ensenyament de la Generalitat per mirar d’erradicar les 
aules prefabricades del Creu de Saba. No hi ha diners, diuen. 
 
 
 
 
 
 
60. Augmentarem la col·laboració entre els centres d'ensenyament, els centres 

d'activitats extraescolars, les institucions esportives i l'entitat municipal, per 
tal coordinar, millorar i facilitar les activitats extraescolars. 
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-L’obertura del pati de l’escola Montserrat es una mostra d’aquesta 
col.laboració. 
 
61. Revisarem els criteris per atorgar ajuts a les entitats esportives: valor 

formatiu i educatiu, priorització de l'esport base. Criteris objectius de 
subvencions. 

 
-Els ajuts que s’apliquen segueixen criteris objectius. 
 
62. Prioritzarem la inversió en la millora i el manteniment de les instal·lacions 

esportives existents i, en la mesura del possible, mirarem d'incrementar-ne 
l'oferta. 

 
-S’han destinat molts recursos per legalitzar les instal·lacions esportives. 
També s’han realitzat estudis de l’estat de les instal.lacions. 
-Hem destinat, en aquest sentit, 150 mil€ el 2013 i 640€ el 2014. 
-Hem incrementat l’oferta d’espais municipals per a la pràctica esportiva: 
adquisició del pavelló de basquet, construcció del pavelló St. Bernat.  
 
63. Potenciarem el Consell Sectorial d’Esports i la participació ciutadana, fent 

vinculants les decisions pel que fa a política esportiva.  
 
-Aquestes decisions són del tot vinculants. 
 
64. Fomentarem l'esport escolar, amateur i aquell adreçat a persones amb 

necessitats especials i amb minusvalideses físiques i psíquiques. 
 
-Algunes de les inversions potencien especialment aquests casos. 
 
65. Aprofitarem i rendibilitzarem les infraestructures de les escoles en horari no 

escolar. 
 
-Ho hem explicat en punts anteriors. 
66. Mantindrem i millorarem l'actual instal·lació del camp de futbol Olesa. 
  
-S’han destinat molts recursos en aquest sentit. Millora en la seguretat de 
la instal·lació elèctrica, en el tancament, en les grades, als vestidors.. 
 
Cal afegir que s’ha reestructurat la regidoria d’esports per fer-la més eficaç. 
També hi ha hagut una millora en el servei del manteniment preventiu. 
I, molt important, s’han signats convenis per a la cessió d’us de les 
instal·lacions esportives 
 
 
 
 
SUPORT A LA CIUTADANIA 
 
67. Volem detectar i abordar els conflictes abans que aquests es produeixin 
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(actuacions preventives). 
 
-Continuem apostant pel servei de mediació ciutadana . HEM CREAT EL 
SEVEI COM A PROPI .Ara el servei ja no depèn de les subvencions de la 
Diputació (cada any era un infern saber si tenien diners o no).  
És un servei molt útil i ben valorat per la gent i que a més lidera els 
treballs substitutoris de l’ordenança de civisme. 
 
68. Farem que s'actuï quan es produeixi el conflicte, per evitar la sensació 

d'impunitat. 
 
69. Construirem interlocució i promourem la participació ciutadana en el 

diagnòstic, la prevenció i el control de la seguretat. 
 
70. Planificarem i programarem actuacions, en funció dels esdeveniments 

públic, encaminades a garantir la seguretat ciutadana en tot moment. 
 
71. Propiciarem que s'intervingui amb celeritat, per tal de pacificar i evitar 

problemes majors, en els conflictes comunitaris i de convivència. 
 
-Com s’ha dit, apostem pel servei de mediació ciutadana . 
 
72. Garantirem els usos i la seguretat als espais públics, 
 
73. Avaluarem periòdicament la seguretat ciutadana a Olesa per tal de fer una 

tasca valorativa i preventiva de la seguretat i la convivència. 
 
74. Farem una tasca assistencial d'atenció als menors, gent gran i situacions de 

desemparament i treballarem en la mediació en els conflictes i assistència a 
víctimes de delictes i maltractaments. 

 
-Hem posat en marxa la “xarxa infància” que està donant molt bons 
resultats. 
 
75. Vetllarem pel compliment de les ordenances municipals. 
 
-Cal dir que el treballs substitutoris els coordina el servei de mediació  
 
76. Donarem contingut i protagonisme als Consells sectorials de participació. 
 
-S’ha renovat el consell de Benestar Social i Solidaritat. S’està donant 
molta importància a la part social . De fet han sorgit vàries sinergies entre 
associacions sota el paraigües de Benestar Social . També hem 
incorporat les associacions de dones ( ja que amb 2 associacions de 
dones no podem fer un consell propi). 
 
 
77. Reformarem i racionalitzar el consell de participació ciutadana i revisarem el  

Reglament General de Participació Ciutadana. 
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78. Publicarem i divulgarem els acords adoptats per l’Ajuntament a la web i als 
mitjans de comunicació -total transparència-.  

 
-Fet 
 
79. Habilitarem locals comuns i polivalents per fer possible el desenvolupament 

del moviment associatiu. 
 
-No està del tot desenvolupat. 
  
80. Crearem de la figura del  defensor del Ciutadà.  

 
-No s’ha fet  

 
81. Treballarem per posar en marxa el Banc del Temps (jo dono hores de treball 

de la meva especialitat i en rebo d'una altra quan la necessito). 
 
-Va haver un intent però no va funcionar ( 2012). Volíem implicar gent de 
fora però al final el grup va anar per altres projectes, com ara “Importa qui 
ets” i Voluntariat Vicencià) . L’ajuntament va posar en contacte les 2 
associacions per que treballessin juntes amb el nostre total suport. 
 
82. Garantirem que els mitjans de comunicació estiguin al servei dels interessos 

dels ciutadans, que en són els legítims propietaris. Per tant, cal que els 
mitjans garanteixin la participació i la informació des de l'absoluta 
transparència. 

 
-El juliol del 2013 el Ple va aprovar el Decàleg de les Bones Pràctiques de 
la Comunicació, i al març del 2014, l’ajuntament va rebre el Segell 
Infoparticipa a la qualitat i la transparència de la comunicació pública 
local. Un segell que només han aconseguit 48 dels 947 municipis catalans 
 
83. Organitzarem les festes locals de manera coordinada i participativa entre  
         l 'ajuntament i les entitats olesanes per elaborar una proposta dinàmica.                  
 
SERVEIS SOCIALS 
 
84. Encetarem negociacions amb les administracions competents per a 

l’ampliació de serveis i de personal del CAP i  per la millora de l'atenció a 
l'usuari. 

 
-Mantenim reunions de col·laboració en temes de salut ( promoció i 
prevenció). 
Periòdicament ens troben per comentar novetats i programar les 
actuacions a les escoles i la disponibilitat dels professional per 
col·laborar en activitats de salut de l’Ajuntament . ( alguna xerrada tema 
DONES  i participació en les caminades). 
 
85. Treballarem perquè els olesans puguem gaudir d’un segon CAP de titularitat 

pública.  
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-NO hem treballat aquesta via donada les inconstàncies. 
(El CAP està pensat per una població de fins a màxim 30 mil persones 
...això és el que ens varen dir en el seu dia. Donat la manca de 
pressupostos de la Generalitat tot està paralitzat =que el famós nou 
hospital de Martorell). 
 
86. Ens basarem, en matèria de Salut, en la prevenció i el foment d’una cultura 

saludable i el control del serveis sanitaris.  
 
-S’han fet campanyes, xerrades i activitats. Grip,mosquit tigre,temes de 
salut de les dones,malalties silencioses ( hipertensió, colesterol, diabetis) 
Des del mes de juny de 2014 Olesa serà TERRITORI CARDIOPROTEGIT  
amb el  leasing de varis desfibril·ladors. Aviat tindrem el mapa fet i la 
formació de 24 voluntaris). 
El projecte OLESA POSA’T EN FORMA I FES SALUT iniciat al 2013 està 
donant excel·lents resultats de participació.   
 
87. Impulsarem el consum crític i responsable. 
 
-S’han fet campanyes, xerrades/tallers  i activitats. S’han fet setmanes del 
consum ( bancs,com interpretar els rebuts llum, aigua, gas, com consumir 
de manera responsable, com administrar-se el sou). 
Es feia mensualment un programa de ràdio on venia una persona de la 
Diputació a explicar temes de consum.  
 
88. Crearem el Consell Local de la Dona. 
 
-Donat que només existeixen 2 associacions la veu de les dones està 
representada en el  nou consell de Benestar Social.  
 
89. Realitzarem campanyes i programes municipals que promoguin l'educació 

en la igualtat i contra la violència de gènere, en coordinació amb altres 
administracions. 

 
-S’han fet campanyes, xerrades i activitats i s’ha donat un nou impuls al 
centre d’atenció a les dones ( CIRD) la Teixidora.  
Els temes han estat diversos: salut, temes d’actualitat, prevenció de la 
violència de gènere, drets de les dones, etc.  
S’ha impulsat el servei de préstec de material. 
Amb els nous contractes del servei d’atenció psicològica i jurídica hem 
aconseguit que els professionals facin xerrades unes quantes vegades 
l’any.     
Cada any fem 4 campanyes: violència de gènere, salut de les dones, 8 de 
març, dia de LGBT, que comporten d’una a dos setmanes d’activitats. 
 
 
90. Treballarem per garantir el respecte a la llibertat sexual, per tal d'evitar el 

rebuig a l’homosexualitat i la transsexualitat. 
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-S’han fet campanyes, xerrades i activitats a l’entorn del 28 de juny 
(pel·lícules i debats). També una moció per declarar Olesa ciutat lliure de 
fòbies . 
 
91. Endegarem polítiques actives que afavoreixin el coneixement de les cultures 

dels nouvinguts. 
 
-S’han fet campanyes, xerrades,  activitats i  exposicions, i s’ha reforçat la 
implicació de la població d’altres països ( un bon exemple ha estat 
l’exposició Banderes que va comptar amb molta partició i col·laboració de 
consulats).  
S’ha dinamitzat les trobades interculturals i ha augmentat el nombre de 
participants. S’han posat en marxa iniciatives novadores com  un 
programa especial de ràdio sobre la convivència i un concurs 
gastronòmic (és un departament molt viu).   
 
92. Apostem per la integració, respectant la identitat de les minories i dels 

immigrants.  
 
-Si.  A més hem fet 4 actuacions dintre del projecte ANTI RUMORS: 
escoles, associacions, personal de la casa, públic en general, amb 
l’objectiu d’afavorir la convivència i desmuntar el mites a l’entorn de la 
immigració. 
 
93. Treballarem perquè qualsevol persona que visqui o treballi a Olesa conegui 

tant els seus drets com els seus deures envers la comunitat. 
 
-SI, tot considerant que les companyes de civisme entren dintre d’aquest 
apartat. 
 
94. Organitzarem jornades, debats, seminaris i activitats culturals relacionades 

amb cooperació, solidaritat i pau. 
 
-S’han fet campanyes, xerrades i activitats. Ens hem acostat als instituts 
per organitzar el DENIP dia escolar de la no violència .  
Hem fet tallers sobre drets humans, hem convidat gent de la Fundació 
Anna Lingt, amb la qual col·laborem juntament l’ajuntament de Molins de 
Rei: exposició sobre Srebrenica, la primavera àrab, la situació al sahara... 
La nostra presència es constant a les escoles a través del programa 
IRENIA JOCS DE PAU ( entitat que ha rebut premis internacionals).  
Val a dir que la iniciativa es va iniciar amb l’antic equip de govern. 
 
95. Recolzarem preferentment els Projectes de solidaritat i cooperació on 

participin Olesans. 
 
-SI, a través de les subvencions que donem des del departament de 
solidaritat: per África central i el Sàhara de manera majoritària.  
 
96. Fomentarem la participació en les associacions locals. 
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97. Recolzarem projectes que tinguin com a objectiu fomentar la solidaritat 
dintre d’Olesa ( transversalment amb S Socials). 

 
-Recolzem totes les iniciatives que tinguin caràcter social i moltes 
vegades hem fet de pont al posar en contacte associacions com el 
Voluntariat Vicencià i Importa qui ets, pel,que fa a la recollida d’aliments. 
Hem parlat amb supermercats pec pactar l’ús dels excedents de 
productes.  
Recolzem les actuacions de la PAH i ens coordinem amb Serveis Social i 
el departament d’Habitatge.   
 
98. Promourem les mesures que donin respostes integradores a les necessitats 

que planteja el col·lectiu de persones amb discapacitats físiques i/o 
psíquiques, per a la seva incorporació plena a la vida social.  

 
-La regidoria d’urbanisme ha estat sensible a les nostres peticions fent 
parc adaptats a nens amb discapacitats, i adaptant les voreres. 
S’ha fet un esforç per adaptar la via pública a persones amb mobilitat 
reduïda. 
 
99. Recolzarem totes les iniciatives privades o públiques destinades a pal·liar la 

marginació social i la pobresa en totes les franges d’edat. 
 
-S’ha fet. Alguna empresa ha fet un donatiu metàl·lic a l’Ajuntament .  
Qui col·labora molt en aquest sentit és la Minera amb qui tenim una molt 
bona relació. Per exemple, ens avisen de rebuts no pagats per aturar una 
temporada el seu cobrament  i ens donen una quantitat de diners cada 
any.  
Tenim varis convenis signats: amb la Creu Roja, que per cert ha tornat a 
Olesa després de 10 anys; amb Càritas, pel servei d’assessorament 
bancari de persones en risc de desnonaments; amb la Diputació, pel 
servei jurídic per a famílies; amb Bonpreu.   
 
100.Farem el control dels serveis i de l'atorgament d’ajuts a la població. 
 
-Amb el nou reglament d’ajut, el control és molt més clar i eficaç. És una 
eina fonamental i que hem aprovat durant aquest mandat ( val a dir que va 
trigar anys). 
El departament de Serveis Social te un programa especial a la ràdio on 
s’expliquen temes relacionats amb el departament ( molt interessant) . 
Hem apostat també per la formació / suport als treballadors/res de serveis 
socials . Donada la complexitat cada vegada més gran dels casos hem 
contractat un supervisor (els treballadors/res estan valorant molt bé la 
iniciativa). 
 
 
  
101.Treballarem per millorar els serveis d'atenció a domicili. 
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-S’ha augmentat molt el pressupost en aquest àmbit . El servei d’atenció 
domiciliària (SAD) s’ha incrementat en 30 mil€. Això representa moltes 
hores de servei als domicilis. 
Ara ja tenim la ràtio de professional que ens correspon pel nombre 
d’habitants ( era una vella revindicació).  
 
102.Recolzarem un servei de suport a les famílies amb gent gran al seu càrrec, 
per facilitar-ne l'atenció.  
 
-S’ha augmentat molt el pressupost en aquest àmbit. Es fan tallers durant 
l’any de COM CUIDAR ALS CUIDADORS. 
 
103.Recolzarem i fomentarem la construcció d'habitatges tutelats. 
 
-La situació actual no ho permet  
 
104.Potenciarem l’oci adaptat a la tercera edat.  
 
-Mantenim contactes amb la Fundació la Caixa ( Casal  Esplai avis) i hem 
apostat més per temes de salut que d’oci.  
En el futur hem de veure que fem les tardes dels diumenges que molta 
gent gran queda penjada. (Fer cinema, per exemple?)  
 


